
 
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2022 

Sesji Rady Gminy Grudusk, odbytej w dniu 28 września 2022 roku 
 
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu w Grudusku. 
Obrady rozpoczęto o godz.11oo, zakończono o godz.1345. 

Sesji przewodniczył Pan Michał Zakrzewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Otwierając obrady Pan Przewodniczący powitał radnych i zaproszonych gości oraz 
stwierdził prawomocność Sesji informując, że na stan 15 radnych, obecnych jest 14 
radnych.  
Na protokolanta powołał Pana Jerzego Czarniewicza. 
 
Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że w związku z wygaśnięciem mandatu 
radnego Rady Gminy Grudusk Pana Zdzisława Gorczycy, Wojewoda Mazowiecki w 
dniu 7 lipca 2022 r. zarządził wybory uzupełniające do Rady Gminy Grudusk w 
jednomandatowym okręgu wyborczym Nr 5 i odczytał obwieszczenie Komisarza 
Wyborczego w Ciechanowie z dnia 18 września 2022 r. o wynikach wyborów 
uzupełniających do Rady Gminy Grudusk, przeprowadzonych w dniu 18 września 
2022 r. 

(obwieszczenie w załączeniu protokołu) 
 

Opierając się o art.23a ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 
Pan Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie, odczytał rotę ślubowania a 
nowo wybrany radny, Pan Piotr Orzoł, wypowiedział słowo „ślubuję”. 
Było to podstawą do zakomunikowania przez Pana Przewodniczącego, że Pan Piotr 
Orzoł posiada od tej chwili pełne prawo do wykonywania mandaty radnego. 
 
W tym miejscu obrad głos zabrał Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Pan 
Marek Szpakut, który poinformował, że ogłoszony został nabór do kół zainteresowań 
funkcjonujących przy Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu. Prosił o rozpropagowanie 
tej informacji wśród młodzieży na terenie gminy. Odpowiadając na pytanie radnego 
Pana Grzegorza Mierzejewskiego, Pan Dyrektor poinformował, że kapelmistrzem 
orkiestry jest Pan Żuchowski, któremu pomaga członek orkiestry a jednocześnie 
pracownik GOKiS Pan Jerzy Rzodkiewicz. Pan Marek Szpakut zakomunikował także, 
że w tym roku było sporo imprez a nasza scena była wynajmowana aż 17 razy, co 
przyniosło dochód w wysokości 25,5 tys. zł. 
 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski przedstawił porządek obrad XXVIII Sesji 
Rady w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie XXVIII Sesji Rady Gminy Grudusk.  
2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego Rady Gminy Grudusk. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z XXVI Sesji Rady Gminy i XXVII nadzwyczajnej Sesji 

Rady Gminy. 



  

5. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy, o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej, o przebiegu realizacji przedsięwzięć, o 
przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 
I półrocze 2022 r. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
         - dokonania zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok, 
         - zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Grudusk na lata  
           2022-2031, 
         - uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi   
           Żarnowo, 

- zmiany uchwały nr 242/XXVII/2022 Rady Gminy Grudusk z dnia 12 sierpnia 
2022r.w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych, 
- ustalenia Regulaminu dotyczącego wysokości oraz szczegółowych warunków 
wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowych 
warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i godziny doraźnych zastępstw nauczycieli, zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Grudusk, 
- zmiany uchwały nr 236/XXVI/2022 Rady Gminy Grudusk z dnia 29 czerwca 
2022r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Grudusk 
na rok szkolny 2022/2023, 
- przyłączenia się do petycji w sprawie obniżenia stawki VAT na drewno 
opałowe, 
- odrzucenia petycji dotyczącej powołania Młodzieżowej Rady Gminy. 

8. Sprawy różne. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Pan Przewodniczący zgłosił wniosek, aby do porządku obrad, w związku z wejściem 
w skład Rady nowego radnego, wprowadzić projekt uchwały w sprawie dokonania 
zmian w Uchwale Nr 4/II/2018 Rady Gminy Grudusk z dnia 26 listopada 2018 r. w 
sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy oraz ustalenia ich składów osobowych 
i przedmiotu działania oraz drugi projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Grudusk w 2022 roku”. 
 
W głosowaniu Rada jednomyślnie (głosowało 14 radnych) przyjęła porządek obrad 
XXVIII Sesji wraz z wnioskiem zgłoszonym przez Pana Przewodniczącego. 

(karta imiennego głosowania w załączeniu protokołu) 
 
Ad.pkt.4 
 
   Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski zgłosił wniosek, aby protokoły z  XXVI 
i XVII Sesji Rady Gminy  zostały przyjęte bez odczytywania. 
Poinformował, że osobiście zapoznał się z treścią tych protokołów, w pełni 
odzwierciedlają one przebieg obrad Sesji. Radni mieli także możliwość wglądu do  
protokołów, gdyż w okresie międzysesyjnym były wywieszony na tablicy ogłoszeń w 



  

Urzędzie Gminy, są zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy - Biuletyn 
Informacji Publicznej oraz dostępne u protokolanta obrad. 
 
W głosowaniu w/w protokoły poddane zostały pod głosowanie i przyjęte 
jednomyślnie (głosowało 14 radnych), bez odczytywania. 

(karta głosowania imiennego w załączeniu protokołu) 
 
Ad.pkt.5 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz z okresu działalności międzysesyjnej przekazał 
następujące informacje:  
- odbył się przetarg na wyłonienie wykonawcy przebudowy drogi Rąbież Gruduski - 
Zawady. Wpłynęła jedna oferta firmy z Mławy na kwotę 1.717.264,62 zł. Na 
dzisiejszej Sesji dokonane zostaną przesunięcia budżetowe, aby zabezpieczyć 
powyższą kwotę. W ramach tej przebudowy wykonane zostaną chodniki i droga 
asfaltowa; 
- rozstrzygnięty został także przetarg na wyłonienie wykonawcy budowy kanalizacji 
do m. Wiśniewo, Strzelnia i Humięcino-Koski oraz wymianę sieci wodociągowej na ul. 
Żeromskiego w Grudusku. W przetargu wzięły udział cztery firmy, najkorzystniejszą 
ofertę złożyła firma z Bielska, z którą w przyszłym tygodniu będzie podpisana 
umowa; 
- do przetargu na przebudowę drogi w Strzelni zgłosiły się cztery firmy, jednak 
przetarg trzeba było unieważnić, gdyż najkorzystniejsza oferta nie posiadała podpisu 
elektronicznego. W dniu wczorajszym przetarg ten został ogłoszony ponownie; 
- na planowanych do przebudowy drogach na terenie gminy pracuje geolog, który 
ma za zadanie zbadać profil gleby. Są to drogi w Żarnowie, Humięcino-Retki – 
Zakrzewo, kolonia Sokołowo, Pszczółki-Czubaki – Grudusk; 
- wszystkie „małe projekty” będą realizowane, w tym montaż lamp oświetleniowych 
zgodnie z funduszem sołeckim, podpisana została umowa na realizację tego zadania 
w Purzycach-Rozworach. Rozpiętość cenowa montażu tych lamp jest bardzo duża, 
wynosi od 6 tys. zł do 12 tys. zł; 
- aktualnie na terenie gminy odbywa się zbiórka azbestu, Pan Wójt prosił, aby 
informować, gdzie azbest nie został zabrany przez firmę realizującą to zadanie. Do 
Urzędu Gminy można już zgłaszać potrzeby odbiory azbestu w następnym etapie; 
- z Powiatem zawarta została umowa na doposażenie OSP Żarnowo – wykonanie 
bramy wjazdowej, realizowana jest także rozbudowa remizy OSP w Przywilczu, 
- od 2 m-cy funkcjonuje już bez zakłóceń kanalizacja Humięcino-Klary – Grudusk; 
- do Urzędu Gminy wpłynęło 1118 wniosków o wypłatę rekompensat na zakup opału, 
zrealizowanych będzie jednak tylko ok. 600 wniosków. Drugi nabór tych wniosków 
będzie na wiosnę; 
- czekamy na dokumentację dotyczącą robót na osiedlu byłego PGR, wystąpiły 
problemy ze sposobem odprowadzenia wody; 
- odbył się przetarg na wyłonienie wykonawcy na rozbudowę dróg gminnych 
Leśniewo Górne – Humięcino-Andrychy, Mierzanowo – Mierzanowo-Kolonia, ale 
wpłynęła tylko jedna oferta, której cena przewyższa kwotę, jaką gmina zamierzała 
przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia. 
 



  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Hanna Bęcławska złożyła 
informację odnośnie realizacji wniosków dotyczących dodatku węgłowego. 
Poinformowała, że do chwili obecnej wpłynęło 1118 wniosków a termin ich składania 
upływa 30 listopada. Zanotowano bardzo dużą ilość tych wniosków, nawet po kilka z 
jednej rodziny. Zmieniły się jednak przepisy odnośnie ich realizacji, dodatek węglowy 
będzie przysługiwał tylko na jeden numer domu i otrzyma go to gospodarstwo 
domowe, które pierwsze złożyło wniosek. Jeżeli nie ma nadanego numeru domu, 
należy jak najszybciej zgłosić się do Wójta Gminy w celu nadania tego numeru. 
Pierwsze wypłaty dodatku węgłowego, w kwocie 3 tys. zł, rozpoczną się od 6 
października br., o pozytywnym załatwieniu wniosków wszyscy zostaną 
poinformowani. Dodatek osłonowy uzależniony jest od dochodu na jedna osobę, nie 
może on przekraczać 1500 zł. Pozostałe wnioski na dodatek do zakupu peletu 
drewna, oleju opałowego, także będą przysługiwał na jeden numer domu.  
Zgodnie z aktualnymi wytycznymi, za podanie nieprawdziwych informacji w 
wnioskach, będą groziły kary. 
 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym brał udział w przygotowaniach XXVIII Sesji Rady, pełnił dyżur w 
Urzędzie Gminy, uczestniczył w posiedzeniach Komisji Rady, brał także udział w 
pracach komisji konkursowej, która przeprowadzała wybór Sekretarza Gminy. 
 
Ad.pkt.6 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski poinformował, że informacja o 
przebiegu wykonania budżetu Gminy, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej, o przebiegu realizacji przedsięwzięć, o przebiegu wykonania planów 
finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2022 r. była 
przedmiotem obrad Komisji Rady, następnie zapoznał z  uchwałą Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie wyrażającej opinię o 
przedłożonej przez Wójta Gminy Grudusk informacji o przebiegu wykonania budżetu 
za pierwsze półrocze 2022 roku. 
 

(informacja o wykonaniu budżetu za I półrocze 2022 roku oraz uchwałą RIO – w 
załączeniu protokołu) 

 
Ad.pkt.7 
 
     Dyskusja oraz głosowanie nad poszczególnymi projektami uchwał przedstawia się 
następująco: 
 
- projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok 
 
Komisje Rady nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 246/XXVIII/2022 przyjęta została 10 głosami przy 4 
głosach wstrzymujących się (głosowało 14 radnych). 
 



  

- projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Grudusk 
na lata 2021-2031 
 
Komisje Rady nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 247/XXVIII/2022 przyjęta została 11 głosami przy 3 
głosach wstrzymujących się (głosowało 14 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Żarnowo, 
 
Komisje Rady wyraziły pozytywną opinię odnośnie projektu uchwały. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 248/XXVIII/2022 przyjęta została 12 głosami 
przy 2 głosach wstrzymujących się (głosowało 14 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 242/XXVII/2022 Rady Gminy Grudusk z 
dnia 12 sierpnia 2022r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników  Ochotniczych Straży Pożarnych, 
 
Opinie Komisji Rady – pozytywne. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 249/XXVIII/2022 została przyjęta jednomyślnie 
(głosowało 14 radnych). 
 
  - projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu dotyczącego wysokości oraz 
szczegółowych warunków wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 
szczegółowych warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycieli, zatrudnionych w 
szkołach prowadzonych przez Gminę Grudusk 
 
  Pozostałe Komisje Rady nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 250/XXVIII/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 14 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 236/XXVI/2022 Rady Gminy Grudusk 
z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 
Gminie Grudusk na rok szkolny 2022/2023 
 
Opinie Komisji Rady – pozytywne. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 251/XXVIII/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 14 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie przyłączenia się do petycji w sprawie obniżenia stawki 
VAT na drewno opałowe 
 



  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Grzegorz Mierzejewski 
zapoznał z opinią odnośnie stanowiska Komisji w sprawie niniejszej petycji. 

(opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w załączeniu protokołu) 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 252/XXVIII/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 14 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Grzegorz Mierzejewski 
zapoznał z opinią odnośnie stanowiska Komisji w sprawie niniejszej petycji. 

(opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w załączeniu protokołu) 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 253/XXVIII/2022 przyjęta została 13 głosami przy 1 
głosie przeciwnym (głosowało 14 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Nr 4/II/2018 Rady Gminy 
Grudusk z dnia 26 listopada 2018 r. w sprawie  powołania stałych komisji Rady 
Gminy oraz ustalenia ich składów osobowych i przedmiotu działania 
 
Radny Pan Robert Kaszuba uważał, że nowo wybrany radnych Pan Piotr Orzoł nie 
powinien pracować w Komisji Rewizyjnej, gdyż nie ma żadnego doświadczenia jako 
radny. 
 
Po uzgodnieniach dokonanych przez radnych w czasie krótkiej przerwy, w głosowaniu 
powyższa Uchwała Nr 254/XXVIII/2022 przyjęta została jednomyślnie (głosowało 14 
radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grudusk w 
2022 roku”. 
 

Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że powodem podjęcia tej uchwały 

jest zmiana schroniska dla bezdomnych zwierząt, teraz odłowione bezdomne psy 

będą kierowane do schroniska w Napierkach. Cena: 6 zł netto za jednego psa plus 

usługa odłowienia i obsługa weterynaryjna. 

 
Komisje Rady nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 255/XXVIII/2022 przyjęta została 13 głosami przy 1 głosie 
wstrzymującym się (głosowało 14 radnych). 
 

 (podjęte Uchwały oraz karty głosowania imiennego w załączeniu protokołu) 
 

 
 
 



  

Ad.pkt.8 
 
      Radny Pan Robert Kaszuba zgłosił wniosek dotyczący utworzenia zespołu, który 
zajmowałby się organizacją imprez kulturalnych, np. Dnia Dziecka. Zespół ten wspólnie z 
Panią Dyrektor GOPS i Panem Dyrektorem GOKiS opracowałby program tej imprezy. 
Pan Kaszuba  zwrócił się także z prośbą do Pana Wójta, aby na stronie internetowej 
zamieszczone zostało rozliczenie wykonania przebudowy drogi do Polanki, interesował się, 
czy wszystkie zadania objęte funduszem sołeckim zostały wykonane, prosił też o informację 
dotyczącą ostatniej awarii wodociągu. 
 
Wniosek Pana Roberta Kaszuby dotyczący utworzenia zespołu do organizacji imprez 
kulturalnych został przyjęty  w głosowaniu imiennym jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
Sołtys wsi Przywilcz Pan Jerzy Żerański zgłosił wniosek, aby poczynić działania w celu 
ograniczenia prędkości pojazdów przejeżdżających przez Przywilcz. W tej chwili w tej wsi nie 
ma żadnych znaków drogowych, które regulowałyby ruch pojazdów. 
 
Sołtys wsi Żarnowo Pan Ryszard Sawicki zwrócił uwagę, że należy oczyścić z zarośli rowy 
przy drodze Wiksin – Żarnowo, stwierdził także, że znaki drogowe przy drogach niszczą 
rolnicy własnym sprzętem. 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że awaria wodociągu została usunięta 
poprzez wymianę zaworów. Każda stacja uzdatniania wody posiada agregat prądotwórczy a 
konserwatorzy na bieżąco nadzorują sieci wodociągowe. 
Z końcem lipca komisja z Urzędu Marszałkowskiego dokonała odbioru wykonanych prac na 
drogach a fundusze sołeckie, w miarę posiadanych środków są na bieżąco realizowane. 
Pan Wójt przypomniał o zadaniach zrealizowanych w ramach funduszów sołeckich oraz o 
wysokościach kwot przeznaczonych na te zadania. 
Zapewnił, że zgłoszone wnioski dotyczące dróg zostaną przekazane do Powiatowego Zarządu 
Dróg. 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski przeprosił za brak transmisji dzisiejszych obrad, 
co było niemożliwe z przyczyn technicznych. 
 

Ad.pkt.9 

 
      Po wyczerpaniu porządku obrad, XXVIII Sesja Rady Gminy została zamknięta. 
 
 
     
 
 
  Protokółował                                                             Przewodniczący Rady                                    
Jerzy Czarniewicz                                                     mgr inż. Michał Zakrzewski                                                 

 


